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nämndssekreterare, Stellan Lindeberg, utredare, § 19 

 Riksbyggen § 20: Tore Johansson, Anders Ihse, Berith Glantz 
 Solweig Ekh, PRO, § 20, Doris Ivarsson, SPF, § 20, Hans 

Birgersgård, SPF, § 20, Viola Ekström, PRO, § 20 Annica 
Bennesved, områdeschef, § 20, Linda Robertsson, 
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Utses att justera Kjell  Front (C) och Magnus Gabrielsson (S) 
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  Ingemar Svanström 
 
 Justerande    ............................................................................................................ 
  Kjell Front  Magnus Gabrielsson 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
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 KS § 1   DNR: KU.2011.25  
 
 

Godkännande av föredragningslista      
Det föreslås att dagordningen kompletteras med följande ärende: 
-  Ansökan om ytterligare medel till Hanåsa Aktivitetsförening 

Kommunstyrelsens beslut 
Dagordning med komplettering godkännes. 
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 KS § 2   DNR: KU.2011.35  
 
 

Näringslivsfrågor         
Till dagens sammanträde har skriftlig näringslivsrapport inkommit från 
utvecklingsstrategen. Rapporten innehåller bland annat följande: 
 
- Nyregistrerade företag i Högsby kommun var under 2011 20 st 
- Handelsprojekt 
- Möjligheternas Kväll 
- FFF (Forum för Företagsfrågor) 
- Hemsidan 

Kommunstyrelsens beslut 
Näringslivsrapporten läggs till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag. 
Tjänsteutlåtande - Näringslivsarbetet 20120104.doc  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
  Utvecklingsstrategen 
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Översyn av regler för stipendier och införande av nytt stipendium        
Nivån på de bidrag som har betalats ut i samband med stipendier i Högsby 
kommun har ej justerats på många år. 
 
Med anledning av detta bör en justering ske. Beloppsnivån på stipendierna 
föreslås vara mellan 5.000 – 10.000 kr beroende på om stipendiet ges till 
enskild eller till fler personer/föreningar. Beslut inom beloppsramarna fattas 
av respektive utskott/nämnd. Uppräkning av stipendiet sker med jämna 1.000 
kronor utifrån konsumentprisindex, med basår november 2011 (314,16).  
 
Förslag till beslut 
Beloppsnivån på stipendierna föreslås vara mellan 5.000 – 10.000 kr 
beroende på om stipendiet ges till enskild eller till fler personer/föreningar. 
Beslut inom beloppsramarna fattas av respektive utskott/nämnd. Uppräkning 
av stipendiet sker med jämna 1.000 kronor utifrån konsumentprisindex, med 
basår november 2011 (314,16).  
 
Ledamoten Magnus Gabrielsson föreslår att reglerna tydliggörs, exempelvis 
att 5 000 kronor gäller för enskild stipendiat och 10 000 kronor om det är 
flera. 
 
Ordförande Ingemar Svanström föreslår att ärendet återremitteras till 
kommunledningsutskottet. 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återremitteras till kommunledningsutskottet för förnyad beredning. 
 

Beslutsunderlag. 
KS § 145, 2011-10-19.pdf  
Tjänsteutlåtande  
MN § 78, 2011-11-24.pdf  
UU § 45 2011-11-17 2011-11-30 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
  KLU 
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 KS § 4   DNR: KU.2011.116  
 
 

Motion angående rätt till heltid - rätt till deltid     
Socialdemokraterna har inlämnat en motion angående rätt till heltid – 
möjlighet till deltid. I motionen föreslås att samtliga medarbetare ska beredas 
en sysselsättningsgrad på heltid. Den anställde får då rätt till en anställning på 
heltid men också en möjlighet att söka deltid enligt gällande regelverk. 
 
Personalchefen har upprättat följande förslag till svar på motionen: 
 
”Den relativt höga andelen deltidsanställda i kommunerna diskuteras ofta. De 
senaste åren är det dock kommuner och landsting som minskat 
deltidsarbetslösheten snabbast på hela arbetsmarknaden. 
 
I det kollektivavtal som reglerar villkoren i kommunen, AB, Allmänna 
Bestämmelser, finns sedan tidigare regler för hur deltidsanställda som anmält 
intresse för mer tid ska hanteras. Reglerna innebär att innan nyanställning 
sker ska det prövas om arbetstagare som är anställda på arbetsstället ska 
erbjudas höjd sysselsättningsgrad. Med arbetsstället avses den organisatoriska 
enhet eller enheter som leds av en arbetsledare som beslutar om anställning. 
Detta sker redan idag då en vakant tjänst eller ett vikariat uppstår.  
 
I Högsby fanns det vid årsskiftet ca 550 tillsvidareanställda och 
visstidsanställda med månadslön. Av dessa har 59 personer meddelat 
arbetsgivaren att de önskar högre sysselsättningsgrad. De flesta önskar arbeta 
heltid, dock inte alla. Av dessa arbetar 41 personer i sociala utskottet som 
vårdare, undersköterska, vårdbiträde och behandlare. 5 personer finns i 
städverksamheten, 7 i måltidsverksamheten. I utbildningsutskottet är det 5 
personer som önskar högre sysselsättningsgrad. Dessa personer arbetar som 
barnskötare, elevassistent och förskollärare. En person finns också inom 
administration. Alla dessa personer är kvinnor. 
 
I Högsby har vi en genomsnittlig sysselsättningsgrad som vid årsskiftet var 
88,9%. I samband med årsredovisningar har sysselsättningsgraden följts upp 
den sedan 2008 och den har i stort sett inte förändrats.  
 
En annan jämförelse är att undersöka andel anställda med heltid. I Kalmar län 
som helhet (alla kommuner) har 61,3% av andelen anställda heltid. I Högsby 
har 59,7% av de anställda heltidstjänster. Oskarshamn ligger högst i länet 
enligt statistik från SKL på 71,1% som också är andelen av alla anställda i 
Sveriges kommuner som har heltidstjänster.  
 
Många kommuner har erbjudit olika typer av lösningar kring frågeställningen. 
Till exempel ”önska din sysselsättningsgrad”, bemanningsenheter, olika 
arbetstidsmodeller med mera. Det förutsätter dock att de anställda som önskar 
högre sysselsättningsgrad är beredda på en ökad flexibilitet. I olika studier har 
det visat sig att alla som vill arbeta mer inte kan tänka sig att göra det genom 
att arbeta på andra arbetsplatser.  
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 KS § 4   DNR: KU.2011.116  
 
Rätt till heltid förutsätter att de anställda är beredda på en ökad rörlighet, 
flexibilitet och vilja att arbeta på olika arbetsplatser för att kunna tillgodose 
sin högre sysselsättningsgrad. Den arbetstid som frigörs går i första hand till 
kortare vikariat i syfte att minska antalet timanställningar i motsvarande mån 
för att balansera kostnader. 
 
Det är en viktig konkurrensfaktor att kunna erbjuda medarbetare att arbeta 
den tid de önskar. Det är också en viktig jämställdhetsfråga. I stort sett är det 
inom kvinnodominerade branscher som deltidsanställningar finns.  
 
Arbetsgivaren bör arbeta för att successivt öka antalet heltidstjänster. Men att 
erbjuda alla heltidstjänster tror inte jag är rätt väg. En omvandling av samtliga 
tjänster till heltid skulle i dagsläget innebära utökad tid motsvarande 55 
årsarbetare. 
 
Det krävs vissa grundläggande förutsättningar som andra liknande projekt 
pekat ut som inte finns idag i Högsby som jag ser det. Flytande tid (att tid 
utöver grundschema kan fullgöras när det finns behov), att personalen kan 
tjänstgöra i flera olika verksamheter, ett bra system för resursfördelning och 
bra bokningsmöjligheter i olika IT-stöd. 
 
Inom äldreomsorgens budget finns begränsade möjligheter för att lägga mer 
frikostiga scheman. I verksamheten finns tidpunkter då trycket är som störst 
och dessa är i stort sett likvärdiga i hela verksamheten. Det rör sig om ett 
antal personalintensiva timmar med något lugnare intervall däremellan. Att ha 
samma bemannning över hela dagen leder med naturlighet till 
kostnadsökningar.  
 
Det finns flera olika vägar för att komma vidare i den här viktiga frågan. 
Grundprincipen bör vid återbesättning av tjänster vara att åstadkomma 
heltidstjänster. Ett annat alternativ som bör kunna prövas är modellen 
”Bemanna rätt” som kommunstyrelsen fick en beskrivning av vid sitt 
sammanträde i augusti. 
 
Modellen bygger på erfarenheter från utvecklingsprojekt i olika kommuner 
som arbetat med liknande frågeställningar.  
 
Det är också viktigt att lära av de tidigare projekt som genomförts. 
Trygghetsfonden och ESF finansierade ett projekt som heter ”Jämt anställd – 
ledig ibland” med syfte att minska den ofrivilliga deltidsarbetslösheten hos 
anställda i 32 kommuner. Utvärderingen visar att den politiska förankringen 
och engagemanget hos politiker och verksamhetsledning varit viktig. Direkt 
berörda chefer måste vara delaktiga från början då det kan krävas en annan 
organisationssyn.” 
 
Personalutskottets förslag 
Med anledning av ovanstående anser personalutskottet att frågan bör utredas 
vidare tillsammans med övriga utskott. 
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Motionen är därmed besvarad. 
 
Reservation 
Anders Svensson reserverar sig mot personalutskotttets förslag. 
_____ 

Motionen och personalutskottets förslag diskuteras. 

Kommunstyrelsens beslut 
Motionen återremitteras till personalutskottet för ytterligare beredning i 
enlighet med motionens intentioner.  Utredning görs tillsammans med 
socialutskottet och utbildningsutskottet. Motionen ska besvaras under 2012. 
_____ 
 

Beslutsunderlag. 
PU protokoll 20110915 § 19.pdf  
Motion heltid deltid tjänsteskrivelse.doc  
Motion S.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
PU 
SU 
UU 
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Motion angående månadsfakturering för VA-avgift     
Socialdemokraterna skriver i motion att ”idag så fakturerar kommunen 
dagisavgifter månadsvis, men renhållningsavgiften faktureras kvartalsvis.  
 
Vi tycker att man borde samordna detta och/eller kunna erbjuda måndsfaktura 
även på VA. Vi scannar idag miljontals med fakturor och förmedlar till andra 
kommuner och organisationer, vilket osökt för oss in på e-fakturor. 
 
Vi socialdemokrater yrkar på: 
 
-  Att månadsfakturering för VA införs som ett val för våra invånare 
 
-  Att de som önskar e-faktura ska kunna få det 
 
-  Att detta genomförs snarast, lämpligvis vid årsskiftet 2011/2012 
_____ 
 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) har 
2011-12-06 behandlat motionen och skriver i § 109/2011 att faktureringen av 
renhållnings- och VA-avgifter sker idag kvartalsvis i både Hultsfreds och 
Högsby kommuner. Två olika faktureringssystem används i de båda 
kommunerna. ÖSK har för avsikt att tillsammans med Mönsterås och 
Oskarshamns kommuner upphandla ett nytt gemensamt faktureringssystem 
under 2012. Vad gäller e-faktura är detta i dagsläget möjligt i Hultsfreds 
kommun men inte i Högsby kommun. 
 
Förbundsdirektionen beslutar att frågan angående månadsfakturering och e-
faktura får avvakta till upphandling av nytt faktureringssystem är klart. 
 
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) föreslår att ärendet återremitteras till ÖSK 
för tydligare svar på om det i det nya systemet är möjligt att köra ut 
fakturorna månadsvis och e-fakturera. 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återremitteras till ÖSK för förtydligande av svaret. 

 

Beslutsunderlag. 
Beslut ÖSK 2011-12-06  2011-12-15 
Motion om månadsfakturering.pdf  
KF § 170 2011-10-18 2011-10-25 
 
 
Beslutsexpediering. 
  ÖSK 
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Förfrågan angående fortsatt vänortssamarbete med Vörå kommun i 
Finland    
Vörå kommun informerar i skrivelse om att kommunen gick samman med 
Maxmo kommun 2007-01-01 och de båda kommunerna har nu även slagits 
samman med Oravais kommun från och med 2011-01-01. Dessa tre 
kommuner bildar tillsammans Vörå kommun. Samtliga tre kommuner har 
haft olika vänorter och kommunstyrelsen i Vörå går nu ut med en förfrågan 
till alla vänorterna om de önskar fortsätta vänortssamarbetet med Vörå 
kommun och vad de i så fall önskar få ut av vänortssamarbetet. 

Kommunledningsutskottet beslutade 2011-11-15, § 77 att ge 
kommunfullmäktiges presidium i uppdrag att ta fram en strategi för 
kommunens framtida vänortssamarbete. 
 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår i yttrande daterat 2012-01-02 att 
vänortssamarbetet med Vörå kommun i Finland upphör och att en särskild 
skrivelse skickas till Berga kommun i Spanien för att efterhöra deras åsikt 
samt att meddela dem Högsby kommuns avsikt att avsluta vänortssamarbetet. 
 
Magnus Gabrielsson (S), med instämmande av Jonas Erlandsson (S), föreslår 
att vänortssamarbetet med Vörå och Berga fortsätter. 
 
Gunilla Schollin-Borg (MP), med instämmande av Ingemar Svanström (C) 
bifaller kommunfullmäktiges presidiums förslag.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Vänortssamarbetet med Vörå kommun i Finland upphör och en särskild 
skrivelse skickas till Berga kommun i Spanien för att efterhöra deras åsikt 
samt meddela dem Högsby kommuns avsikt att avsluta vänortssamarbetet. 
 
 

Beslutsunderlag. 
Förfrågan ang fortsatt vänortssamarbete 2011-10-24 
Beslut Vörå KS 111010 2011-10-24 
Förslag vänortssamarbete.pdf  
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Delårsrapport 1 januari – 30 juni 2011, Regionförbundet  
Regionförbundet har översänt delårsrapport för 1 januari – 30 juni 2011. 
Förbundsstyrelsen har § 103/11 godkänt delårsrapporten samt beslutat att 
sända rapporten till regionförbundets ägare för kännedom.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Regionförbundets delårsrapport  för perioden 1 januari - 30 juni 2011 
godkännes. 
 

Beslutsunderlag. 
Beslut Regionförbundets styrelse 111006 2011-12-05 
Följebrev fr RF 2011-12-05 
Revisorernas granskningsrapport 2011-12-05 
Rapport 2011-12-05 
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Remiss Spara i goda tider - för en stabil kommunal verksamhet SOU 
2011:59  

Rubricerade remiss är översänd till Högsby kommun för yttrande. Remissvar 
ska lämnas till Finansdepartementet senast 13 januari 2012. 
 
Bakgrund 
Kommuner och landsting svarar för en stor del av samhällets välfärd i form 
av vård, skola och omsorg. Kommunsektorn utgör därtill en betydande del av 
samhällsekonomin.  
 
Finanskrisen 2008 drabbade hela samhällsekonomin hårt, och därmed även 
den kommunala ekonomin. Kommuner och landsting mötte krisen genom att 
dra ner i verksamheterna för att klara kravet på en ekonomi i balans. Utifrån 
det som hände under krisen har det konstaterats att det finns behov av 
förändringar som förbättrar förutsättningarna för kommuner och landsting att 
möta starka nedgångar och kriser i samhällsekonomin utan att behöva 
”panikbromsa” och göra stora neddragningar som inte är långsiktigt hållbara. 
 
Utredningens syfte har varit att presentera analyser och förslag som förbättrar 
förutsättningarna för en kommunal verksamhet som är stabil över 
konjunkturcyklarna och som inte förstärker konjunkturvariationerna i 
samhällsekonomin. Det har varit viktigt att utröna om kommunsektorns 
förändringar av utgifter och skattenivåer bidrar till att stärka 
konjunktursvängningarna samt om det kommunala balanskravet har förstärkt 
denna utveckling. I uppdraget har också legat att redovisa hur en 
stabiliseringsmekanism över tid kan utformas för kommuner och landsting. 
 
Analys 
Utredningen visar att det finns ett samband mellan konjunktursvängningarna i 
ekonomin och utvecklingen av de kommunala finansernas. 
Konjunktursvängningarna leder till en mindre stabil kommunal verksamhet 
som också kan motverka en stabil samhällsekonomi. Sambandet är dock inte 
särskilt starkt och det går därmed inte att påstå att kommunsektorn kraftigt 
förstärker konjunkturvariationerna i samhällsekonomin. 
 
Den kommunala konsumtionen (verksamheten) påverkas mer av 
konjunkturen men med några års fördröjning. Detta innebär att den 
kommunala konsumtionen både har stabiliserande och destabiliserande 
effekter på samhällsekonomin. Dock tyder utredningen på att 
konjunktureffekten på konsumtionen har stärkts sedan år 2000 då 
balanskravet infördes. 
 
Ett av kommunsektorns problem är att konjunkturen slår igenom snabbare på 
skatteunderlaget än på konsumtionen. Detta innebär att kommunerna inte   
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omedelbart omsätter ökade eller minskade skatteintäkter i ändrade 
konsumtionsutgifter. 
 
När det gäller det kommunala balanskravet har de ekonomiska resultaten i 
kommunsektorn som helhet förbättrats sedan balanskravets införande. 
Soliditeten för kommunsektorn har dock inte förbättrats i nämnvärt 
omfattning under perioden, om den beräknas inklusive de kommunala 
pensionsåtaganden. 
 
Utredningen visar att tillämpningen av god ekonomisk hushållning i 
kommuner och landsting varierar relativt mycket. Det finns i många fall 
tendenser till kortsiktighet genom att fokus ligger på att klara balanskravet i 
ett ettårsperspektiv snarare än att åstadkomma en god ekonomisk hushållning 
på längre sikt. Vidare uppfattas inte det nuvarande systemet som helt 
transparent och tydligt. Balanskravet kan sägas ha bidragit till begränsning av 
möjligheten till god ekonomisk hushållning genom att inte klart medge ett 
sparande i goda tider för att täcka framtida underskott i tex. lågkonjunktur. 
 
Utredningens förslag på åtgärder 
Mot bakgrund av analyserna av konjunkturkänslighet och balanskravets 
tillämpning föreslår utredningen att regelverket förändras och förstärks för att 
främja stabilitet och ökat lokalt ansvarstagande för intäkts- och 
resultatutjämning över tid. Detta föreslår utredningen kan uppnås genom 
följande; 
 

� En möjlighet tillskapas för enskilda kommuner och landsting att 
bygga upp en lokal resultatutjämningsreserv som kan tas i anspråk för 
att klara balanskravet när intäktsutvecklingen är svag. Reserven får 
tillföras medel när resultatet och den ekonomiska ställningen uppfyller 
vissa krav. 

� Kommuner och landsting ska besluta om föreskrifter för god 
ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreservens hantering 
samt utveckla den ekonomiska analysen i årsredovisningen, bland 
annat genom en utvärdering av den ekonomiska ställningen. 

 
Vidare har utredningen utrett förutsättningarna för att införa en 
kommunstabiliseringsfond med syfte att utjämna kommunsektorns intäkter 
över konjunkturcyklarna. Syftet med ett centralt stabiliseringssystem är att 
omfördela intäkter över tid för att främja en stabil kommunal verksamhet och 
därigenom skapa stabilitet i samhällsekonomin. Konkret innebär förslaget att 
de kommunala intäkterna minskar i högkonjunktur respektive ökar vid 
lågkonjunktur. 
 
Den centrala stabiliseringsfonden föreslås finansieras genom att kommuner 
och landsting årligen betalar in en stabiliseringsavgift på 0,15 % av det 
kommunala skatteunderlaget, vilket motsvarar drygt 2,5 miljarder SEK.   
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Under år då den nominella tillväxten understiger en garanterad nivå på 2,2 % 
ska kommuner och landsting kunna få bidrag från stabiliseringsfonden. 
 
Yttrande Högsby kommun 
Högsby kommun tillstyrker i huvudsak utredningens förslag angående 
inrättande av en resultatutjämningsreserv. Det nuvarande balanskravet har 
haft positiva effekter för kommunernas ekonomi men förhindrar att 
kommunerna kan använda medel från goda år till att finansiera sin 
verksamhet under lågkonjunktur. Detta med anledning av att behovet av 
kommunal verksamhet inte varierar särskilt mycket i takt med 
konjunkturerna. 
 
Högsby kommun avstyrker dock de omfattande regler som föreslås för 
resultatutjämningsreservens uppbyggnad och användning. De föreslagna 
reglerna innebär att staten genom lagstiftning talar om vilket resultat 
kommunerna ska ha för att uppnå god ekonomisk hushållning, vilket är 
olyckligt då de ekonomiska förutsättningarna ser olika ut för olika kommuner. 
Istället bör kommunerna själva få mandat att utforma lokala riktlinjer för när 
det ska vara möjligt att öronmärka medel till resultatutjämningsreserven samt 
när reserven får disponeras. 
 
Högsby kommun delar utredningens uppfattning om att 
förvaltningsberättelsen ska innehålla utvärdering av kommunens ekonomiska 
ställning, vilket redan idag förekommer i större eller mindre utsträckning. 
Formerna för detta kan dock utvecklas inom ramen för nuvarande regelverk 
och god redovisningssed. 
 
Högsby kommun har förståelse för att staten vill inrätta en stabiliseringsfond 
för att kunna ge kommuner och landsting finansiella tillskott under 
krisperioder utan att hindras av riksdagens utgiftstak. Dock ingår det inte i 
kommunernas uppdrag att bedriva krispolitik och det bör heller inte vara 
kommunerna som ska finansiera krispolitiken. Hanteringen av finansiella 
kriser är en statlig angelägenhet som bör finansieras med hjälp av statliga 
medel och hur en eventuell statlig stabiliseringsfond utformas bör vara en 
statlig angelägenhet. Om kommuner och landsting ska vara med och 
finansiera en stabiliseringsfond uppstår oklarhet i vem som egentligen bär 
ansvaret för rikets krispolitik. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifogat yttrande, som bygger på ovanstående 
kommentarer används som remissvar till Finansdepartementet avseende 
betänkandet SOU 2011:59, Spara i goda tider – för en stabil kommunal 
verksamhet. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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Beslutsunderlag. 
Tjänsteutlåtande remissvar 2011-11-25 
Remissvar spara i goda tider.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Finansdepartementet 
Ekonomikontoret 
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 KS § 9   DNR: KU.2011.286  
 
 

Energieffektiviseringsstödet för Högsby kommun    
ÖSK (Östra Smålands Kommunalteknikförbund) ansvarar för Högsby 
kommuns energirådgivning. Ansvaret för energieffektivisering ligger kvar i 
Högsby kommun. I Hultsfreds kommun är det miljö- och 
byggnadsförvaltningen som har ansvar för båda dessa uppdrag. Från och med 
årsskiftet 2011/2012 kommer ÖSK att överta dessa ansvarsområden från 
Hultsfreds kommun. Genom att flytta ansvaret för Högsby kommuns 
energieffektiviseringsstöd till ÖSK kommer arbetet att kunna samordnas.  
 
Förbundsdirektionen beslutade 2011-12-06, § 110 att göra en framställan till 
kommunstyrelsen i Högsby kommun om att flytta över uppdraget för 
energieffektiviseringsstödet till ÖSK från och med 2013. 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansvaret för energieffektiviseringsstödet flyttas över till ÖSK från och med 
2013. 
 

Beslutsunderlag. 
Beslut ÖSK 2011-11-07.pdf  
Beslut ÖSK 2011-12-06 2011-12-15 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
ÖSK 
Miljö- och byggnadskontoret 
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 KS § 10   DNR: MA.2011.262  
 
 

Publicering av Myndighetsnämndens protokoll på kommunens hemsida     
Myndighetsnämnden beslutade vid mötet 2011-08-23, att efterhör med 
kommunledningen om planer finns på att upprätta en generell policy för hur 
protokoll och andra handlingar skall publiceras på kommunens hemsida. 
Kommunledningsutskottet beslutade 2011-11-15, § 75 att 
Myndighetsnämnden får utifrån ett antal redovisade riktlinjer  avgöra i vilken 
omfattning nämndens protokoll ska publiceras på hemsidan. 
 
Myndighetsnämnden redovisar i beslut 2011-11-24, § 75 att 
myndighetsnämndens protokoll redigeras så att inga personuppgifter 
publiceras på hemsidan. 

Kommunstyrelsens beslut 
Myndighetsnämndens beslut läggs till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag. 
MN § 75, 2011-11-24.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
  Myndighetsnämnden 
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 KS § 11   DNR: BYGG.2011.463  
 
 

Samrådsunderlag för vindkraftverk i Rosendal i Uppvidinge  
Bakgrund: 
Billyvind AB har tagit fram ett samrådsunderlag, dat 2011-12-09, enligt 6 kap 
4§ MB avseende uppförande av 2 vindkraftverk ca 1 km väster om Högsby 
kommungräns i höjd med Hyllingsås i Uppvidinge kommun.  
 
Enligt handlingen har Billyvind AB för avsikt att söka tillstånd för 
uppförandet av 1-2 vindkraftverk på fastigheten Rosendal 1:29 i Uppvidinge 
kommun. Även tillhörande anslutningsvägar, uppställningsplatser samt 
transformatorstationer och elanslutningar behandlas. 
 
Föreslagen placering av de två verken hamnar relativt nära ”Myr väster om 
Mada”, enl. LST kartdatabas ett opåverkat myrkomplex som är ett 
riksintresse för naturvård. Av samrådsunderlaget framgår inte vilka 
naturvärdena eller bevarandesyftet vid utpekandet av riksintresset har varit. 
Samma gäller för riksintresset för naturvård vid Måketorp som ligger i 
Uppvidinge kommun. 
 
En miljökonsekvensbeskrivning har i dagsläget inte tagits fram.  
 
Vidare pekas alternativa tillfartsvägar till de två verken ut som i huvudsak 
sträcker sig över marker i Högsby kommun. Det kan antas att befintliga vägar 
behöver förstärkas och breddas för att klara av transporter av komponenterna 
till vindkraftsverken. En bräddning av befintliga vägar tar produktiv 
skogsmark i anspråk, kan dock å andra sidan innebära en fördel för 
virkestransporter. Vilka fastigheter som berörs av de föreslagna 
vägsträckningarna framgår inte av samrådsunderlaget. 
 
Bostäder i Högsby kommun ser enligt kartunderlaget varken ut att beröras av 
40 dB(A) linjen eller av skuggor och reflexer. Något resonemang om s.k. 
lågfrekvent buller förs inte in samrådsunderlaget. 
 
Billyvind föreslår ”fotopunkter” för fotomontage för att illustrera påverkan av 
landskapsbilden bl.a. från Gransjön i Högsby kommun, nordost om de 
föreslagna verken. 
 
Samrådstid och önskemål för sista dag för inlämnande av eventuella 
synpunkter framgår inte av handlingen. Yttranden lämnas till 
info@billyvind.se alt. Billyvind AB, Pistolvägen 10, 226 49 Lund. 
 
Förslag till yttrande:  
Högsby kommun är generellt mycket positivt inställt till nyttjandet av 
förnyelsebara energikällor såsom vindkraft. 
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 KS § 11   DNR: BYGG.2011.463  
 
 
Under förutsättningen att analys av eventuella kulturvärden och naturvärden i 
området såsom inventeringen av eventuella risker för fladdermöss och 
fågellivet sker på ett professionellt sätt, har Högsby kommun i nuläget inget 
att invända.  
 
Högsby kommun bedömer att eventuell påverkan av vägdragningar och 
kablifiering på riksintresseområdet vid Mada, vars höga naturvärden kan 
antas hänga ihop med just markfuktigheten, bör belysas särskilt i den fortsatta 
utredningen.  
 
Högsby kommun förutsätter att projektören personligen har bjudit in även 
fastighetsägare i Högsby kommun till samråd, vars fastighet/er berörs av den 
föreslagna vägsträckningen. 
 
Beroende av terrängförhållanden och siktlängderna sett från öster och sydost 
föreslår Högsby kommun att studera ifall fler fotopunkter bör väljas.  
 
För en lättare tolkning av handlingarna vore det önskvärt att redovisa 
kartmaterialet i en bättre upplösning samt i större skala. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget. 
 
Remissvaret överlämnas till Billyvind AB.  
 
 

Beslutsunderlag. 
Förslag till yttrande 111216.doc.doc  
Samrådsunderlag för vindkraftverk i Rosendal i Uppvidinge 2011-12-16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Billyvind AB 
Statsarkitekt 
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 KS § 12   DNR: KU.2011.268  
 
 

Remiss Samrådshandling Mönsterås översiktsplan del 3 Inlandet    
Bakgrund 
Mönsterås kommun har tagit fram en samrådshandling för ”Mönsterås 
Översiktsplan, Del 3 Inlandet, ställningstaganden och konsekvenser”. 
Dokumentet behandlar Mönsterås inland, dvs kommunens yta väster om 
E22:an. Ytan ingår till stor del i Alsteråns och Emåns avrinningsområde. 
 
Planen redovisar på ett tydligt sätt kommunens övergripande strategier för 
mark- och vattenanvändningen och är inriktad på att bidra till en hållbar 
samhällsutveckling i hela kommunen.  
 
Samrådstiden pågår from 17 november 2011 tom 13 januari 2012. Senast den 
13 januari 2012 ska eventuella synpunkter vara inlämnade till Mönsterås 
kommun. 
 
Förslag till yttrande 
Högsby kommun har tagit del av samrådshandlingen och finner att den är väl 
genomarbetad och tydlig och har därför inget att erinra. 
 
Högsby kommun instämmer att infrastrukturfrågor som vägnätet, 
kollektivtrafiken, gods- och tågtrafiken är angelägna regionala och 
kommunala frågor. Även ett kommunöverskridande arbete avseende 
vattenfrågor anser Högsby kommun som viktigt. 
 
Kanske skulle även kommunernas verksamheter inom turism kunna vinna på 
ett kommunöverskridande samarbete.  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget. 
 
Remissvaret överlämnas till Mönsterås kommun. 
 

Beslutsunderlag. 
Mönsterås översiktsplan del 3 Inlandet 2011-11-16 
Tjänsteskrivelse Förslag till yttrande samråd 111216.doc 2011-12-16 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Mönsterås kommun 
Statsarkitekten 
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 KS § 13   DNR: KU.2010.238  
 
 

Nationell krishanteringsövning, SAMÖ-KKÖ 2011     
Vid kommunledningsutskottets sammanträde 2011-11-15, § 87 redovisade 
kommunchefen utvärdering av krishanteringsövningen SAMÖ-KKÖ 2011 
som hölls under två dagar, den 2 och 3 februari 2011. Övningen syftade till 
att utveckla förmågan att hantera direkta och långsiktiga konsekvenser till 
följd av en kärnteknisk olycka med omfattande påfrestningar på 
samhällsviktig verksamhet. Övningen drevs i samverkan med länsstyrelsen i 
Kalmar län och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB).  
 
I stort sett genomfördes övningen tillfredsställande, men vissa saker kan 
förbättras, exempelvis att hela tiden ha någon som för noteringar. 
 
Det föreslås att jourhållning vid kris samordnas med andra kommuner, någon 
från POSOM-gruppen ingår i krisledningsgruppen och att en 
”krishanteringspärm” ska upprättas och hållas uppdaterad.  

Kommunledningsutskottets beslut 
Utvärderingen läggs med beaktande till handlingarna och överlämnas till 
kommunstyrelsen för kännedom.  
 
Den nya säkerhetssamordnaren får i uppdrag att se över de synpunkter och 
önskemål som framkom vid dagens sammanträde  
_____ 

Kommunstyrelsens beslut 
Utvärderingen läggs med beaktande till handlingarna. 
 
Säkerhetssamordnaren inbjuds till något kommunstyrelsesammanträde 
framöver för en mer fördjupad redovisning av kommunens säkerhetsarbete.   
 
 

Beslutsunderlag. 
Utvärdering av SAMÖ-KKÖ.doc  
Nationell krishanteringsövning, SAMÖ-KKÖ 2011 2010-10-27 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
  Säkerhetssamordnaren 
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 KS § 14   DNR: KU.2011.296  
 
 

Kursinbjudningar 2012   
Länsstyrelserna i Kalmar, Kronobergs och Jönköpings län bjuder in till en 
dag om Östra Smålandsprojektet – ett samarbete kring naturvärden i östra 
Småland, onsdagen den 18 januari 2012 kl 10.00-16.00 i Högsby. 
 
Förslag framförs att det ordnas en information om kommunallagen för 
kommunfullmäktiges ledamöter. 

Kommunstyrelsens beslut 
Ingemar Svanström (C) och Gunilla Schollin-Borg (MP) anmäls till dagen om 
Östra Smålandsprojektet den 18 januari 2012. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att undersöka möjligheten att orda en 
information om kommunallagen för fullmäktiges ledamöter. 
 

Beslutsunderlag. 
Inbjudan Naturvärden i östra Småland 120118.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
  Kommunchefen 
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 KS § 15   DNR: KU.2011.73  
 
 

Redovisning av delegationsbeslut 2011    

Kommunstyrelsens beslut 
Delegationsbeslut fattade av personalutskottet 2011-11-17 och  
kommunchefen under tiden 2011-12-01-2011-12-31 läggs till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag. 
Delegationsbeslut KC, 111201-111231.pdf 2012-01-09 
PU 111117.pdf 2012-01-09 
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 KS § 16   DNR: KU.2011.276  
 
 

Delgivning KS 2012-01-10  

Kommunstyrelsens beslut 
Nedanstående delgivningar läggs till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag. 
Protokoll ÖSK 2011-12-06 2011-12-15 
Upphandlingsremiss HT 2011.doc  
Beslut om statlig avgift för prövning och tillsyn.pdf  
Beslut länsstyrelsen.pdf  
Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2011-12-01.pdf  
Nyhetsbrev dec 2011.doc  
Uttalande om reg högsk HT 11.doc  
Beslut om statlig avgift för prövning och tillsyn.pdf  
Balansremiss.doc  
Info Emåförbundet ang fiskvägar.pdf  
Medlemsavgifter, verksamhetsplan, budget mm.pdf  
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 KS § 17   DNR: KU.2011.263  
 
 

Ansökan om medfinansiering - Projekt "Mötesplats Hanåsa"        
Kommunstyrelsen beslutade 2011-12-13, § 185 att medfinansiera projekt 
”Mötesplats Hanåsa” med 255 000 kronor. Finansiering sker från 
utbildningsutskottets driftsbudget 2011.  

Innan bidraget betalas ut skrivs avtal mellan kommunen och Hanåsa 
Aktivitetsförening om drift och underhåll av anläggningen, markupplåtelse, 
allmänhetens tillträde, parkering, mm. 

En ny ansökan, daterad 2011-12-19, på 81 741 kronor har inkommit till 
kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 
Den nya ansökan från Hanåsa Aktivitetsförening på 81 741 kronor beviljas. 
Finansiering sker från utbildningsutskottets driftsbudget 2011. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Hanåsa Aktivitetsförening 
Ekonomi 
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 KS § 18   DNR: KU.2012.10  
 
 

Högsbynät    
Det framförs önskemål att bjuda in VD:n för Högsbynät till nästa 
kommunstyrelsesammanträde. 

Kommunstyrelsens beslut 
VD:n för Högsbynät bjuds in till kommunstyrelsens sammanträde den 14 
februari 2012. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
VD Högsbynät 
KS 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 (28) 
 
kommunstyrelsen 2012-01-10  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 KS § 19   DNR: KU.2011.132  
 
 

Redovisning av Medborgarundersökning 2011     
Kommunledningsutskottet beslutade 2011-06-07, § 43 att delta i SCB:s 
medborgarundersökning hösten 2011. 
 
Undersökningen genomfördes mellan den 13 september och den 7 november 
2011. Ett urval på 500 personer i åldrarna 18-84 år tillfrågades och av dessa 
besvarade 55% enkäten.  Resultatet presenteras vid dagens sammanträde. 
 
I SCB:s analysmodell över vilka faktorer som bör uppmärksammas mer för 
att medborgarna skall bli nöjdare i Högsby kommun framgår det att 
fritidsmöjligheterna bör prioriteras, men även det kommersiella utbudet och 
bostäder. Viktig nöjdhetsfaktor är också att bevara den trygghet som 
invånarna känner i kommunen. De verksamheter som kommunen bör 
prioritera för att förbättra den totala nöjdheten bland kommunens invånare är 
stöd för utsatta personer, gymnasieskolan, gator och vägar samt idrotts- och 
motionsanläggningar. Viktigt bedöms också vara renhållning och 
sophämtning samt räddningstjänsten. Lägre prioritet ges gång- och 
cykelvägar, miljöarbete och kultur. Verksamheter som idag får bra betyg och 
som måste bevaras så, är vatten och avlopp, förskola, grundskola och 
äldreomsorg. 
 
Utredare Stellan Lindeberg redovisar resultatet. 

Kommunstyrelsens beslut 
Resultatet från medborgarundersökningen hösten 2011 skickas till utskotten 
för genomgång och utvärdering. Kommunstyrelsen tar därefter ställning till 
hur kommunen ska gå vidare med  materialet. 
 
Kommunfullmäktige delges resultatet av medborgarundersökningen. 
 

Beslutsunderlag. 
Skriftliga kommentarer.pdf  
Övriga frågor.pdf  
Tillägg tabell 1.pdf  
Rapport Högsby.pdf  
Tillägg.pdf  
Tillägg 1.pdf  
Övriga frågor bakgrund.pdf  
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Utskotten 
Utredaren 
KF 
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 KS § 20   DNR: SU.2009.1  
 
 

Framtida äldreboende    
Vid dagens sammanträde deltar representanter från Riksbyggen och 
informerar om deras koncept för trygghetsboende och vård- och 
omsorgsboende. Vid genomgången deltar även representanter från 
äldreboendegruppen och PRO och SPF. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tackar för informationen. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att se över materialet som Riksbyggen lämnade. 
Ärendet tas därefter upp i kommunstyrelsen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering. 
Kommunchefen 
KS 
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 KS § 21   DNR: KU.2011.212  
 
 

Samverkan räddningstjänst     
Kommunstyrelsen beslutade 2011-10-19, § 153 att bjuda in räddningschef 
Ingemar Idh till kommunstyrelsen för information om räddningstjänsten. 
Räddningschefen informerar vid dagens sammanträde om preliminärt bokslut 
2011, budget 2012, investeringsplan 2010-2017. I samverkansavtalet mellan 
Högsby och Mönsterås kommuner ingår en administrationstjänst på 20% i 
Högsby. Räddningschefen informerar också om att stor vikt har lagts för att 
komma till rätta med vakansproblematiken. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

 
  
 
 
 

 


